
Referat af møde i Kolding Gymnasiums bestyrelse

Mødedato: 23. marts 2023 kl. 8.30-11.00

Deltagere: Jan Stentoft — formand (Videregående uddannelser)
Helle Laursen — næstformand (Erhvervslivet)
Merete Due Paarup (Kommunalbestyrelserne i Region Syd)
Anders Svendsen (Lokale grundskoler)
Kåre Ørum Andersen (Medarbejderrepræsentant)
Jytte Thomassen (Medarbejderrepræsentant uden stemmeret)
Arian Kurta (Elevrepræsentant uden stemmeret)
Sune Hother Petersen (Rektor) — Sekretær for bestyrelsen
Jesper Kristensen (Vicerektor) — Mødereferent

Afbud: Jens Bloch (Kultur-, fritids- og musiklivet)
Mansor Ahmadi (Elevrepræsentant)

Referat ud fra dagsorden:
1) Godkendelse og underskrivelse af referat — Bilag 1

a. Godkendt og underskrevet

2) Godkendelse af dagsorden
a. Godkendt

3) Årsrapport og resultat — Rapporten er fremsendt inden mødet
a. Bestyrelsen godkendte årsrapporten og regnskabet. Dog bemærker bestyrelsen, at det I

årsrapporten anføres det, at det er påfaldende, at alle treårige gymnasiale
ungdomsuddannelser har udfordringer med løfteevnen, og at en årsag til dette kunne være,
at Kolding Kommunes grundskoleelevers resultat ved afgangsprøverne ligger meget højt.
Bestyrelsen påpeger, at årsrapporten ikke demonstrerer belæg for denne påstand, og
bestyrelsen kan derfor ikke tilslutte sig denne påstand.

4) Bestyrelsesrapport 2022 fra STUK — Bilag 2
a. SP orienterede om resultaterne i bestyrelsesrapporten. Det blev særligt fremhævet, at

eksamensresultat ligger lavt. Resultatet i 2021 falder uden for, men her er der tale om et
særligt år, som var præget af Corona med langt færre eksamener til følge. Ligeledes er der
en udfordring på løfteevnen. Forbedring af løfteevnen har været og er fortsat et fokuspunkt,
og der bliver arbejdet med data i faggrupperne for at forbedre løfteevnen.

5) Orientering om elevfordelingsaftale og foreløbig kapacitet — Bilag 3
a. SP redegjorde for de nye beregningstekniske kapacitetsregler, hvor KGs foreløbige kapacitet

er fastsat til: Stx 145, Hf 120 og PreIB 58. I de nye regler spiller regionen en central rolle og
Region Syddanmark arbejder ud fra tre overordnede principper: 1) At tilgodese de unges
uddannelsesvalg, 2) At holde hånden under de mindre gymnasier i udkanten, og 3) At
forsøge at undgå skæv elevsammensætning på skolerne.
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6) Status på søgetal (SP)
a. SP viste søgetal til KG i 2023 (se nedenfor). STX er gået frem i forhold til 2022. SP redegjorde

for, at elevnedgangen på HF kunne være begrundet i et højere optag på Kolding Hf og VUC.
Dette skyldes formentlig, at Kolding HF og VUC har lavet en særlig ordblinde klasse.
Fremadrettet vil KG have øget fokus på at tydeliggøre de muligheder, som skolen tilbyder
ordblinde og SPS-elever. På Pre-IB er der tale om et lille fald, men i 2022 var det en
ekstraordinær stigning. Yderligere ser det ud til, at der kommer ekstra ansøgninger til.

b. SP redegjorde for Koldings øvrige uddannelsers søgetal. Det kan ikke forventes, at der bliver
fordelt elever fra de øvrige uddannelser.

Søgetal på KG 2021-2023 (Tallene i parentes er pr. dags dato)

2023 2022 2021

Stx 99 (99) 93 94

Hf 65 (68) 92 102

PrelB 36(41) 45 30

IB 16(28+45) 28 16

I alt 216 (236) 258 242

7) Økonomi og budget (Alle og BM) — Bilag udleveret på mødet
a. Budgettet er grundet søgetallene og mange sygemeldinger dårligere end forventet.
b. SP fremlagde ledelsens genoprettelsespian, som først vil først have fuld effekt i 2024.

Således vil 2023 give et underskud. Genoprettelsesplanen er til hensigt at skabe et nul-
resultat i 2024. SP gennemgik overordnet indholdet i planen.

c. Der blev givet tilslutning til genopretningsplanen, men med bemærkninger om ikke at spare
så dybt, at vi risikerer at fremstå mindre attraktive.

d. Konkret blev det aftalt, at målet for 2024 skulle være et resultat på minus 0,5 mio. kr.
e. Ligeledes gav bestyrelsen udtryk for, at det generelle princip om et årligt overskud på 1 mio.

kr. sættes på standby og kan tages op igen, når økonomien er genoprettet.
f. Der blev ønsket en forklaring på, hvorfor det reviderede budget 2023 viser et så dårligere

resultat end det budget 2023, der blev præsenteret på bestyrelsesmødet i december. SP og
BM forklarede, at nedgangen skyldes primært det lavere søgetal og et stort antal uforudsete
sygemeldinger.

g. Fremadrettet vil der blive udarbejdet et 5 års budget og til næste møde udarbejdes et
revideret forecast for 2023 og et revideret budget for 2024, der i begge tages højde for den
aftalte genoprettelsespian.

8) Orientering om resultat af og arbejde med UMV og ETU 2022 (SP) — Bilag 4
a. SP redegjorde kort for indholdet i rapporterne, hvor resultatet generelt var OK med en lille

fremgang i elevernes overordnede trivsel, I nogle klasser er klasserelationerne ikke så gode.
Der arbejdes i forbindelse med klassens time med resultaterne i klasser og teams.
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9) Diskussion vedr. indefrosne feriemidler (JT)
a. Punktet udsættes til næste møde

10) Diskussion af større fremtidige indsatser og satsninger
a. SP fremlagde resultatet af drøftelserne i forbindelse med en ledelsesdag tidligere på foråret.

Hvor ledelsen havde fundet frem til følgende indsatsområder i fremtiden:
- Bygningsmæssig fortsættelse af trivselsprojektet inde og ude
- Profilering af naturvidenskab på KG
- Moderne og nye fag (bl.a. lyddesign som nyt fag)
- Fundraising og projekter

b. I den efterfølgende diskussion blev der foreslået følgende tiltag:
- Tænke det naturvidenskabelige bredt
- Byg et naturvidenskabeligt hus — eller et “innovatorium”, hvor alle fag kunne bruge

faciliteterne
- Kommunen har fundraisere, som kan give sparring til ansøgninger
- Etablere samarbejde med virksomheder/institutioner (fx Hardeværket)
- Engagere medarbejderne i en proces, hvor de inddrages til at komme med ideer til mulige

udviklingsområder, I den forbindelse anbefales det at bruge Kolding Designskole til at
hjælpe med at facilitere en proces.

- Overordnet var der i bestyrelsen tilslutning til at gå videre i organisationen med “vilde”
tanker.

11) Nyt fra elevrådet
a. Generalforsamlingen har valgt Arian Kurta som ny elevrådsformand

12) Nyt fra medarbejderne
a. Kantinen: Ny kantineleder 1. december, præget af en sygemelding og en medarbejder har

opsagt sin stilling og søges erstattet af en udlært kok.
b. Pedelområdet er præget af div. sygemeldinger.
c. Administrationen er der status quo
d. Underviserne er på vej mod eksamen.

13) Nyt fra rektor
a. Erasmus-akkreditering gør det lettere at få tildelt midler fra Erasmus.
b. Nøgletal fra SoMe — Bilag 5. KG modtager stor ros og bruges som skoleeksempel på gode

sociale medier
c. Håndtering af Chat gpt. Emnet drøftes med elevrådet.

14) Nyt fra formanden
a. Intet nyt.

15) Evt.
a. Ingen punkter.



Referatets godkendelse.
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